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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  6 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 21/2015 
Caràcter: ordinari 
Data: 16 de març de 2015 
Horari: 19.00 h a 21.00 h 
Lloc: Centre Cívic de la Creu de Barberà 
 
 
Assistents 
 
Anna Carrasco Serrano, presidenta 
Antonia García Ecija, vocal del PSC 
Concepción Arjona Ruiz, vocal del PSC 
Jesús Lafuente Gutiérrez, vocal del PSC 
Victor Motos Martín, vocal del PSC 
Conxita Membrives Gabaldá, vocal de l’AV de les Termes 
Juan Egea Zaguirre, vocal de l’AV Campoamor 
Juan López Muñoz, vocal de l’AV de la Creu de Barberà 
Lucía Aparicio Herranz, vocal de l’AV d’Espronceda 
Josep Guàrdia Anglès, vocal de les entitats de gent gran 
Joan Gasull i Embid, vocal de les entitats juvenils 
Elisabeth Pineda García, secretària delegada 
 
Altres assistents: 
 
Anna Maria Montseny, presidenta de Salut Mental Sabadell 
Mireia Colomé, responsable del Projecte Activa’t Sabadell 
Jordi Garcia, responsable de Clients d’Aigües de Sabadell 
Irene Garcia, departament de Clients d’Aigües de Sabadell 
Loida Martinez, Oficina Municipal d’Informació al Consumidor (OMIC) 
Núria Oliva Viles, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Moisés Morales Ruiz, vocal de les entitats educatives 
Maria Fernanda Navarro Quiñonero, vocal de les entitats de comerciants 
José Luís González Jiménez, vocal dels centres d’ensenyament 
Sagrario Quiñones Ruiz, vocal dels centres d’atenció primària 
 
Excusen l’absència: 
 
Lluís Monge Presència, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
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Luis Rosal Martínez, vocal del PP 
Andrés Montávez Gómez, vocal de les entitats culturals 
Susana Ruiz Espinosa, vocal de les entitats esportives 
Alejandro Vallet Baena, vocal de les entitats juvenils 
Mohamed Eddabouzi, vocal de les entitats del grup altres entitats 
Raquel Alcaide Lozano, representant de CiU (5%) 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta anterior. 
2. Presentació del projecte de l’espai Situa’t emmarcat dins del projecte Activa’t – Salut 

Mental Sabadell. 
3. Vulnerabilitat econòmica i Aigües de Sabadell. 
4. Las factura de la llum, preguntes més freqüents. 
5. Donar compte de l’aprovació de la moció de suport al comerç per obres perllongades. 
6. Balanç del Consell durant el mandat 2011-2015. 
7. Informació sobre els consells sectorials. 
8. Comunicacions. 
9. Torn obert de paraules. 
 
Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, la presidenta, la Sra. Anna Carrasco, declara 
oberta la sessió. 
 
La Sra. Anna Carrasco informa que és l’últim consell del districte de la legislatura i en acabar 
el ple s’obrirà una nova sessió amb un únic punt que és l’aprovació de l’acta. 
 
La Sra. Anna Carrasco explica que s’alterarà l’ordre del dia inicialment previst, presentant el 
projecte Activa’t de Salut Mental Sabadell després de l’Aprovació de l’acta anterior. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de l’acta anterior 
 

S’inicia la votació per conèixer si s’aprova l’esborrany de l’acta de la sessió anterior. 
L’acta de la sessió del ple del dia 26 de gener de 2015 s’aprova per unanimitat dels 
assistents en votació ordinària. 

 
 
2. Presentació del projecte de l’espai Situa’t emmarcat dins del projecte Activa’t – Salut 

Mental Sabadell 
 

La Sra. Anna Carrasco presenta la Sra. Anna Maria Montseny i la Sra. Mireia Colomé 
que faran la presentació del projecte Activa’t. 
 
La Sra. Mireia Colomé com a professional de la Federació de Salut mental de Catalunya 
gestiona la implantació del projecte Activa’t a Sabadell que s’emmarca dins L’Espai 
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Situa’t i que es desenvolupa a les instal·lacions de Salut Mental Sabadell, situades al 
carrer de Leonardo da Vinci, 81. 
 
La Sra. Mireia Colomé explica que el projecte Activa’t per la salut mental pretén 
aconseguir que persones amb problemes de salut mental, o risc de patir-ne i els seus 
familiars, puguin esdevenir agents de salut actius en el seu propi procés de recuperació 
i millorar així la seva qualitat de vida. 
 
És un projecte pilot que s’estendrà per 12 punt del territori al llarg de 3 anys: Manresa, 
Lleida, Barcelona-Nou Barris, Granollers, Girona, Sabadell, Tarragona, Santa Coloma 
de Gramanet, Vilanova i la Geltrú, St. Carles de la Ràpita, St. Boi de Llobregat i 
Igualada. 
 
El projecte Activa’t es desenvolupa a través de l’Espai Situa’t, que s’estructura com el 
pilar principal del circuit d’atenció i actua com a coordinador de tot el procés. És un 
servei centralitzat en l’Associació Salut Mental de Sabadell i directament en contacte 
amb els professionals de la xarxa sanitària i els professionals de la Federació Salut 
Mental Catalunya. S’estructura, metodològicament, en format d’entrevista 
individualitzada que serveix de porta d’entrada i derivació directa al circuit d’atenció a la 
família i que ofereix a més, informació i assessorament específic sobre la malaltia 
mental a la població en general. 
 
(19:15 Arriba la Sra. Conxita Membrives) 
 
La Sra. Mireia Colomé mostra una projecció de vídeo per tal de clarificar els objectius 
del projecte. 
 
Finalitzada la projecció, la Sra. Mireia Colomé ressalta els punts més importants del 
projecte: 
 

• Unificació i treball en xarxa del sector sanitari i del teixit associatiu. 
• Constitució d’un servei d’informació i d’acompanyament. 
• Formar i capacitar. 
• L’Espai Situa’t és l’eix vertebrador del projecte, ja que un estudi inicial constitueix 

la porta d’entrada al circuit. Actualment hi ha sis espais en funcionament i es 
preveu que se n’obrin sis més durant el 2015. L’Espai Situa’t és un espai 
d’atenció general on s’ofereix informació i resposta a qualsevol tipus de qüestió 
relacionada amb la salut mental (mèdica, jurídica, etc.). 

 
(19:25 Arriben la Sra. Lucia Aparicio i la Sra. Encarnació Circuns) 
 
La Sra. Mireia Colomé afegeix que el projecte neix de la necessitat de les famílies, ja 
que des de la detecció del problema fins el diagnòstic és passa per un llarg període de 
dubtes i manca d’informació i els familiars estan desorientats. El projecte pretén establir 
un model únic integrat a la xarxa per atendre aquestes persones. 
 
(19:30 Arriba el Sr. Joan Gasull) 
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La Sra. Anna Maria Montseny afegeix que es tracta de definir un model avaluable i que 
es pugui implantar a la resta de territori. El projecte té una durada de 2 anys i 
s’avaluarà. 
 
La Sra. Mireia Colomé explica que el Projecte Activa’t és un estudi i en conseqüència 
els participants vénen determinats aleatòriament des del sistema sanitari (Hospital 
Taulí) però que independentment hi ha l’Espai Situa’t que està obert a qualsevol 
consulta. Afegeix que en el procés hi ha una intervenció individualitzada i una 
intervenció grupal, es desenvolupen grups d’ajuda mútua però s’incideix en què la 
persona és activa i té capacitat de gestionar la malaltia. 
 
La Sra. Mireia Colomé conclou dient que hi ha una necessitat a cobrir i tenen demandes 
però perquè el projecte sigui efectiu cal que es conegui i agraeix als assistents que en 
facin difusió. 
 
El Sr. Josep Guàrdia comenta que a més de conèixer el projecte cal que després l’ajuda 
sigui real, ja que ell va tenir una experiència amb un familiar i el cost dels professionals 
el va assumir la família i finalment el van derivar a una altra ciutat. 
 
La Sra. Anna Maria Montseny i la Sra. Mireia Colomé responen que per casos concrets 
poden dirigir-se a l’entitat que estaran encantats d’atendre’ls i que en definitiva la idea 
és millorar tot el que va fent. 
 
La Sra. Anna Carrasco explica que l’entitat Salut Mental Sabadell, actualment està 
ubicada al Districte 6, però fa anys que treballa a Sabadell. Afegeix que el Projecte 
Activa’t és un projecte de l’entitat, de la ciutat i d’implantació a tot Catalunya i com 
Ajuntament es va considerar molt important contribuir a la seva difusió i ajudar a 
normalitzar la situació de la malaltia mental. 
 
En no haver-hi més intervencions, la Sra. Anna Carrasco agraeix l’assistència de les 
ponents i dóna pas al següent punt de l’ordre del dia. 
 
(19:40 Marxen la Sra. Anna Maria Montseny i la Sra. Mireia Colomé) 

 
 
3. Vulnerabilitat econòmica i Aigües de Sabadell 
 

La Sra. Anna Carrasco dóna la benvinguda al Sr. Jordi Garcia i la Sra. Irene Garcia de 
la companyia d’Aigües Sabadell que explicaran mitjançant el suport d’una projecció 
PowerPoint la factura de l’aigua i el concepte de vulnerabilitat econòmica. 
 
El Sr. Jordi Garcia comença la intervenció explicant que es tractaran tres eixos 
principals: 
 

• El Dret a l’aigua 
• La Vulnerabilitat Econòmica 
• La Factura de l’aigua 
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El Sr. Jordi Garcia explica que l’accés a l’aigua potable i al seu sanejament és un dret 
bàsic reconegut per l’Organització de Nacions Unides, segons el qual cada persona ha 
de tenir accés a 50/100 litres per dia d’aigua salubre. El Sr. Jordi Garcia matisa que la 
Companyia d’Aigües Sabadell compleix amb tots els requisits de salubritat que demana 
l’Administració i afegeix que l’aigua ha de ser un bé de proximitat i assequible, entenent 
que el seu cost no pot ser superior al 5% dels ingressos d’una llar. El Sr. Jordi Garcia 
ressalta que tot i que en el nostre entorn estem habituats a obrir l’aixeta i tenir aigua, 
molta gent del món no té accés a l’aigua ni al sanejament bàsic i és important prendre 
consciència d’aquesta situació a l’hora de parlar d’aquest recurs. 
 
El Sr. Jordi Garcia explica que davant una situació de vulnerabilitat econòmica les 
famílies es poden acollir a bonificacions. També matisa que la Companyia d’Aigües 
Sabadell no talla l’aigua a ningú per aquest motiu, si són coneixedors de la situació, 
s’ajorna el deute o es deriva a Serveis Socials. 
 
El Sr. Jordi Garcia explica que la factura de l’aigua consta de tres conceptes importants: 
 

• El consum, fa referència al consum real d’aigua i es factura per trams. 
 
• La quota de servei, fa referència a la garantia de disponibilitat immediata i 

l’accés permanent al servei, es factura segons el tipus de tarifa (domèstica, 
comercial, industrial) i segons la instal·lació. 

 
• Cànon de l’aigua, és un tribut recaptat per compte de l’Agència Catalana de 

l’Aigua. 
 
El Sr. Jordi Garcia detalla que hi ha quatre trams de consum amb la idea d’incentivar el 
consum eficient i responsable i que el consum mitjà és de 9 m3 al trimestre. 
 
El Sr. Jordi Garcia exposa els tres tipus de bonificació existents: 
 

• Ampliació de trams, quan es va fer la distribució per trams no es va tenir en 
compte el nombre d’habitants de la vivenda i en funció del nombre de persones 
que viuen a la llar hi ha la possibilitat d’acollir-se a l’ampliació. Les famílies de 
quatre o més membres poden sol·licitar l’ampliació dels trams del cànon de 
l’aigua i si en una llar hi ha una persona amb una discapacitat del 75% compta 
com a dues persones i també es podria acollir a la bonificació. No cal ser família 
nombrosa. La Companyia d’Aigües Sabadell està difonent aquesta informació 
perquè tot i que fa anys que ho fan, hi ha molta gent que no ho sap. 

 
El Sr. Joan Gasull demana si té límit. 

 
El Sr. Jordi Garcia respon que no, que cada membre de la llar suma. 

 
• Cànon Social, és una bonificació destinada bàsicament a pensionistes i aturats i 

cal complir uns requisits, entre altres no s’ha de gastar més de 27m3 d’aigua. El 
tràmit es fa directament a l’Agència Catalana de l’Aigua. 
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• Fons de Solidaritat, dirigit a persones amb vulnerabilitat econòmica. El Fons de 
Solidaritat està creat per l’ajuntament de Sabadell i la companyia d’Aigües 
Sabadell. Els diners es destinen a ajudar a finançar l’aigua a les famílies amb 
dificultats econòmiques, determinades entitats sense ànim de lucre i ONG que 
prèviament han estat avaluades per Serveis Socials. El Sr. Jordi Garcia explica 
que davant aquestes situacions faciliten l’opció de realitzar el pagament a 
terminis sense interessos, però si tot i així no es pot afrontar el pagament, es 
deriva a Serveis Socials que un cop valorada i acreditada la situació gestiona el 
pagament a través del Fons de Solidaritat. Conscients de les dificultats de 
l’entorn, el fons s’ha anat ampliant en els últims anys essent de: 19.500€ el 
2012, 29.500 € el 2013, 79.000 € el 2014 i s’amplia fins a 90.000 € el 2015. 

 
El Sr. Jordi Garcia explica que la Companyia d’Aigües Sabadell fa difusió d’aquestes 
bonificacions perquè és conscient de la situació social i econòmica de l’entorn i vol que 
els ciutadans puguin afrontar la situació amb l’accés bàsic a l’aigua garantit. I demana si 
hi ha alguna qüestió al respecte. 
 
La Sra. Lucia Aparició pregunta quant ha de pagar una persona sola, explica que en 
enviduar va demanar reduir la quota i li van respondre que no era possible ja que 
pagava el mínim. 
 
El Sr. Jordi Garcia respon que cal veure el casos de manera personal però diu que si el 
consum és baix, no hi ha una gran diferència i no es pot pagar per sota del mínim. 
 
La Sra. Concepción Arjona pregunta per què paga el mateix un habitatge tancat que un 
on s’hi viu. 
 
El Sr. Jordi Garcia respon que cal considerar la premissa que el més barat de la factura 
de l’aigua és l’aigua en sí. Ara bé, l’aigua s’ha de canalitzar, tractar, reparar les fuites de 
les instal·lacions i tot això suposa un cost que s’ha de pagar. 
 
La Sra. Anna Carrasco insisteix que l’important és conèixer les bonificacions existents i 
fer-ne difusió perquè s’hi puguin acollir el màxim de persones que ho necessitin. 
 
El Sr. Eleuterio Planellas, del públic assistent, manifesta que no li sembla correcte que 
la persona que no gasta pagui igual que la que gasta. 
 
El Sr. Jordi Garcia respon que afortunadament pel ciutadà la companyia d’Aigües 
Sabadell no pot posar el preu que vol ja que el sistema tarifari s’ha d’aprovar pel Ple de 
l’Ajuntament i després l’ha de validar la Comissió de Preus de la Generalitat. Afegeix 
que tot i que el cobrament es podria fer amb criteris diferents, cal considerar que en el 
còmput global hi ha una despesa que cal assumir i que si no es cobra a qui no 
consumeix, s’incrementarà el preu a qui consumeix. 
 
El Sr. Joan Gasull exposa que sempre hi ha l’opció de donar de baixa el comptador. 
 
El Sr. Jordi Garcia afegeix que és una opció però que cal valorar-ne els costos: la 
despesa mitjana és de 40 € el trimestre, el que suposa una despesa mitjana anual de 
160 €; donar d’alta el comptador suposa una despesa de 150 € per tant, si es preveu 
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superar aquest cost amb un consum que no es fa, donar de baixa el comptador seria 
una bona opció. 
 
La Sra. Lucia Aparicio afegeix que cal tenir en compte si hi ha llogaters a les vivendes 
perquè llavors no es pot donar de baixa. 
 
El Sr. Joan Gasull opina que el preu incrementa molt en saltar d’un tram a l’altre. 
 
La Sra. Anna Carrasco comenta que ja que no es pot incidir en la factura cal tenir en 
compte les mesures d’estalvi d’aigua. 
 
En no haver-hi més intervencions, la Sra. Anna Carrasco agraeix l’assistència del Sr. 
Jordi Garcia i la Sra. Irene Garcia i dóna pas al següent punt de l’ordre del dia. 
 
(20:05 Marxen el Sr. Jordi Garcia i la Sra. Irene Garcia) 

 
 
4. La factura de la llum, preguntes més freqüents 
 

La Sra. Anna Carrasco presenta la Sra. Loida Martinez de l’OMIC que explicarà aquest 
punt. 
 
La Sra. Loida Martinez recorda que va venir anteriorment al Consell de Districte a 
presentar el servei i afegeix que continuen al carrer Indústria, 10 i que poden trucar o 
demanar cita prèvia per assessorament. 
 
La Sra. Loida Martinez inicia la presentació dient que el major nombre de queixes que 
tramiten estan relacionades amb la llum i el gas. 
 
La Sra. Encarnació Circuns, del públic assistent, opina que són els serveis que generen 
més queixes perquè són els més cars. 
 
La Sra. Loida Martinez afegeix que a part del cost hi ha altres connotacions darrera les 
queixes. 
 
La Sra. Loida Martinez explica que l’any 2014 es va aprovar un decret que canviava el 
sistema tarifari de llum. Actualment es fa per hores, es fa la mitjana del preu hora i es 
multiplica pels dies que tingui el mes i això és el que es factura. El mateix decret 
obligava a les comercialitzadores a facilitar informació detallada. En aquest sentit, la 
factura actual és bastant clara i només en farà unes pinzellades ja que considera més 
important explicar algunes de les casuístiques que es troben en el servei. 
 
La Sra. Loida Martinez explica que hi ha tres tipus de contracte de la llum: 
 

• PVPC (antiga TUR). És l’anomenat preu voluntari del petit consumidor. En 
aquest contracte està prohibit comercialitzar serveis addicionals i és el que 
recomanen. 
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• Preu fix en el mercat regulat, aquest contracte va en funció del consum que es 
va realitzar l’any anterior i es fa un preu mitjà de manera que cada mes es paga 
la mateixa quota. No és una tarifa plana en el sentit que si a final d’any s’ha 
incrementat el consum es pagarà més. En aquest contracte també està prohibit 
comercialitzar serveis addicionals. El preu quilowatt/hora és més car. 

 
• Ofertes de lliure mercat. Estan proliferant molts comercials amb tècniques de 

venda molt agressives, fan unes ofertes molt temptadores, per exemple 
contractar gas i llum amb un 40-50% de descompte el primer any. La Sra. Loida 
Martinez diu que cal anar amb molt compte perquè són ofertes enganyoses: per 
una banda apliquen el descompte sobre el preu fix i no sobre el consum i per 
l’altra el descompte és sobre el preu quilowatt que posen ells. La Sra. Loida 
Martinez afegeix que a més, el descompte només és d’aplicació el primer any. 

 
(20:15 Arriba el Sr. Juan Egea i marxa la Sra. Antonia Garcia) 
 
La Sra. Loida Martinez explica que l’OMIC no parla bé ni malament de cap empresa, 
però sí que informa que hi ha companyies que penalitzen si el client es dóna de baixa 
(per exemple Iberdrola). En alguns casos, no s’informa bé de l’oferta i es penalitza quan 
es dóna de baixa el servei, de manera que el client es considera doblement enganyat. 
Afegeix que hi ha companyies que penalitzen les pròrrogues i les renovacions i que cal 
anar amb molt de compte. Una pràctica habitual és oferir un contracte de manteniment 
supletori i aquests són de caràcter anual, de manera que no es poden donar de baixa 
durant l’any. 
 
La Sra. Loida Martinez mostra la factura típica actual: 
 

• Potència contractada. Cal considerar que només es pot modificar la potencia 
contractada un cop l’any i que s’ha de fer de forma reflexiva en funció dels 
aparells i els metres quadrats de la vivenda. 

 
• Consum d’energia. 

 
• Lloguer comptador, els nous gairebé tots són de lloguer. 

 
• Quota, per una banda la part fixada per l’Estat en la qual es cobra el preu 

quilowatt per la potència contractada i per una altra banda la part que posa la 
comercialitzadora en la qual cobra el preu quilowatt per consum. 

 
La Sra. Concepción Arjona pregunta si poden obligar els usuaris a canviar el 
comptadors. 
 
La Sra. Loida Martinez respon que sí, ja que l’any 2019 han d’estar tots canviats i es 
demana que no es posin dificultats perquè si es deixa pel final hi pot haver sobrecostos. 
 
La Sra. Concepción Arjona manifesta que la gent no vol canviar perquè té por que sigui 
més car. 
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La Sra. Loida Martinez informa que en els últims 4 anys la factura de la llum és un 87% 
més cara i no té res a veure amb el comptador. 
 
La Sra. Encarnació Circuns demana si el canvi de comptadors encarirà el servei. 
 
La Sra. Loida Martinez respon que en principi no, afegeix que des de l’OMIC es veu bé 
el canvi perquè hi ha millores i a la llarga la gent s’ha d’adaptar. 
 
El Sr. Joan Gasull demana si el comptador es pot posar en qualsevol lloc. 
 
La Sra. Loida Martinez respon que en principi ha d’estar situat en el mateix lloc que 
estava, excepte en el cas que no es compleixi la normativa. 
 
La Sra. Concepción Arjona explica que en el seu cas li van dir que no podia anar sobre 
la fusta on tenia l’anterior ja que la base havia de ser una placa de plàstic. 
 
La Sra. Conxita Membrives explica que en el seu cas li van fer el canvi i ella té una base 
de fusta. 
 
La Sra. Lucia Aparicio explica que ella es va posar el comptador fa 10 anys i va 
contractar una tarifa plana d’electricitat i gas i aquest mes ha pagat 100 euros més ja 
que li havien posat una lectura estimada. 
 
La Sra. Loida Martinez explica que es poden fer lectures estimades durant 4 mesos 
seguits si no troben ningú a la vivenda, tot i així, hi ha irregularitats. Afegeix que la 
comercialitzadora ha de facilitar un telèfon gratuït i es fa la refacturació i l’abonament 
corresponent. 
 
La Sra. Loida Martinez explica que a la factura hi ha l’adreça web www.cnmc.es on es 
pot comprovar si la facturació és correcta i també es pot veure si el preu és competitiu. 
 
La Sra. Loida Martinez aconsella que abans d’escollir una comercialitzadora es 
comprovi que està adherida al Sistema Arbitral de Consum ja que és una garantia pel 
client. 
 
La Sra. Concepción Arjona pregunta si es pot contractar el servei per telèfon. 
 
La Sra. Loida Martinez respon que els contractes de subministraments bàsics: aigua, 
llum i gas han d’estar obligatòriament signats però tot i així hi ha irregularitats, per 
exemple una freqüent és fer signar el contracte i dir que després trucarà la companyia 
per donar la informació. 
 
El Sr. Joan Gasull explica el cas d’un familiar que va contractar llum i gas junt, que el 
contracte va arribar al cap de dos mesos i encara no l’ha retornat signat. I que a més, el 
cobrament li fan en un compte corrent que no ha donat ni ha autoritzat. 
 
La Sra. Loida Martinez explica que hi ha moltes irregularitats i defectes formals i en 
aquest sentit aconsellen que es vagi a l’OMIC ja que els poden assessorar en molts 
àmbits: defectes formals del contracte, el tipus de lletra, la falta de desestiment, etc. 
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Respecte el tema del cobrament, la Sra. Loida explica que en col·laboració amb la 
policia, van detectar pràctiques comercials fraudulentes com l’obertura de bústies per 
obtenir dades personals. En aquest sentit, des de l’OMIC aconsellen prudència i que 
abans de fer cap canvi cal reflexionar, consultar amb la família i assessorar-se bé. 
 
El Sr. Eleuterio Planellas pregunta si per canviar la potència cal canviar el comptador.  
La Sra. Loida Martinez respon que no. 
 
El Sr. Eleuterio Planellas explica que ell ho ha consultat per un local i li han dit que ho 
ha de fer. 
 
La Sra. Loida Martinez explica que ella parla dels petits consumidors i tota la informació 
és referent a aquest sector, que els locals van per una altra banda i funcionen diferent. 
 
El Sr. Juan Egea manifesta que totes les mesures proposades estan molt bé però que 
ell es queda amb la dada que en 4 anys la factura ha pujat un 87% i contra això no es 
pot fer res. 
 
La Sra. Loida Martinez respon que és cert, però que el sistema de pagament està 
establert per la llei. 
 
El Sr. Joan Gasull opina que la població hauria de ser experta per entendre el sistema i 
considera que els serveis bàsics haurien de ser públics. 
 
La Sra. Loida Martinez considera que cal educar el consumidor i fer un consum 
responsable. Afegeix que la lliure competència hi ha de ser perquè el mercat no pot ser 
proteccionista com abans i que igualment generacionalment hi haurà un canvi en aquest 
sentit. 
 
El Sr. Joan Gasull manifesta que hom veu molt clar l’exemple amb la benzina, considera 
que posen el preu que volen. Afegeix que el tema de les pràctiques comercials poc 
lícites és preocupant. 
 
La Sra. Loida Martinez explica que el perfil del consumidor va canviant a poc a poc i que 
cada cop són menys conformistes, en aquest sentit estant sortint cooperatives de llum i 
estan funcionant. Estan canviant una mica gràcies al consum responsable, però s’ha de 
considerar que durant anys s’han utilitzat estratagemes i s’ha fet el que s’ha volgut amb 
els consumidors, de fet l’OMIC va sortir arrel del cas de l’oli de colza. 
 
La Sra. Anna Carrasco agraeix l’assistència a la Sra. Loida Martínez i aprofita per 
recordar que l’OMIC està situat al carrer Indústria, 10 i es pot contactar amb ells per 
telèfon en el 937453168 o demanant cita prèvia al 010. 
 
 

5. Donar compte de l’aprovació de la moció de suport al comerç per obres perllongades 
 
La Sra. Anna Carrasco dóna compte de l’aprovació de la moció aprovada en el Ple de 
gener sobre mesures a favor del comerç local afectat per obres perllongades a través 
de la lectura del text transcrit a continuació: 
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“Emili Tapias Sola, secretari general de l’Ajuntament de Sabadell, 
 
CERTIFICO: Que, en la sessió del 13 de gener de 2015, el Ple Municipal de 
l’Ajuntament de Sabadell ha pres els següents 
 

ACORDS: 
 

PRIMER.- Que als efectes d’aquesta moció, s’entendrà obres de llarga durada 
aquelles que impliquin obres a la via pública de més de sis mesos de duració 
que entorpeixin la mobilitat de vianants o vehicles i puguin perjudicar l’activitat 
quotidiana del comerç i dels veïns/es afectats directament. 

 
SEGON.- Que s’elabori un Protocol d’actuació pel comerç i veïns/es afectats/es per 

obres de llarga durada que contingui,entre d’altres, les següents actuacions i 
mesures: 

 
a) Mesures de coordinació de l’Ajuntament amb altres administracions. 
 
b) Mesures de coordinació de l’Ajuntament amb concessionàries dels serveis 

públics municipals. 
 
c) Mesures de coordinació interna on s’estableixin, entre d’altres aspectes, les 

funcions dels tècnics responsables del comerç de cada districte i la periodicitat 
de visita d’aquests tècnics a la zona on es realitzen les obres. 

 
d) Mesures informatives: 

 
- Als comerciants i veïns per tal que estiguin informats puntualment sobre tots 

aquells aspectes de l’obra que els hi puguin afectar com els terminis 
d’execució, carrers afectats, talls de subministraments, incidències 
sobrevingudes, etc., tant abans d’iniciar-se l’obra com mentre duri aquesta. 

 
- Creació d’una comissió de col·laboració específica per a l’obra formada per 

l’Ajuntament, comerciants i veïns afectats i les associacions representatives del 
sector que tindrà accés a tota la informació relacionada amb l’obra. 

 
e) Mesures pal·liatives de millora de l’accessibilitat com reubicació de les parades 

d’autobús, visualització adequada de les entrades de garatges i altres serveis 
afectats per les obres, senyalització prèvia a la zona afectada dels nous 
itineraris per accedir als serveis i establiments comercials de la zona en obres, 
establiment dels passos adequats pels clients dels establiments afectats per 
les obres, etc. 

 
f) Mesures de promoció i dinamització del comercial d’acord amb el sector amb 

activitats lúdico-culturals, de foment de l’associacionisme, disseny de 
campanyes comercials, etc. A tal efecte es podrà destinar un percentatge del 
cost de licitació de l’obra, si és de contractació municipal, a la dinamització de 
l’entorn comercial de la zona afectada, d’acord amb el comerç de l’entorn. 
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g) Estudiar mesures de caire fiscal que puguin contemplar bonificacions en 
impostos i taxes municipals per al comerç de la ciutat i els veïns afectats per 
obres de llarga durada. 

 
TERCER.- Que per a les obres què el termini d’execució sigui superior a 6 mesos, al 

marge d’altres mecanismes de participació i informació, es creï una Comissió 
de seguiment en el si del Consell de Ciutat, que haurà d’estar informada 
d’aquests projectes i pel que fa de les seves modificacions, haurà d’emetre un 
informe preceptiu i no vinculant. 

 
QUART.- Que al Protocol d’actuació es tingui en compte les aportacions efectuades 

per les entitats més representatives del comerç de la ciutat de Sabadell i es 
consensuï amb elles. 

 
CINQUÈ.- Donar trasllat de l’aprovació d’aquesta moció a totes les entitats 

representatives dels comerciants de la ciutat de Sabadell, a tots els Consells 
de Districte i al Consell de Ciutat, en nom dels grups Municipals que l’han 
aprovat. 

 
I, perquè consti i tingui els efectes oportuns, expedeixo aquest certificat amb el vistiplau 
de l’alcalde-president. 
 
Sabadell, 27 de gener de 2015” 
 

 
6. Balanç del Consell durant el mandat 2011-2015 
 

La Sra. Elisabeth Pineda, mitjançant una presentació PowerPoint, mostra les dades més 
importants dels Consells dels Districte 6 d’aquest període. 
 
La Sra. Elisabeth Pineda comença destacant el canvi de presidenta del Consell del 
Districte 6 que va tenir lloc a finals del 2013. A continuació detalla la composició del 
Consell del Districte 6, el nombre de consells convocats i ressalta l’elevada assistència 
dels vocals. Finalitza amb el llistat dels temes tractats al llarg del mandat i amb 
l’agraïment a tots els membres del consell per la seva dedicació i col·laboració. 
 
 

7. Informació sobre els consells sectorials 
 
La Sra. Anna Carrasco informa que ha tingut lloc el Consell Escolar però que no hi ha el 
representant del mateix per donar compte dels temes tractats. 

 
 
8. Comunicacions 

 
La Sra. Anna Carrasco informa que no hi ha comunicacions. 
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9. Torn obert de paraules 
 
El Sr. Josep Guàrdia demana què passa amb els guals que no els cobren tot i estar 
domiciliats, té por que es passi el termini i li cobrin amb recàrrec com l’any anterior. 
  
La Sra. Anna Carrasco respon que des del districte es contactarà amb ell per demanar-li 
els detalls del cas i si cal, es contactarà amb Gestió Tributària per resoldre el problema. 
 
El Sr. Juan Egea diu que és estrany ja que ell el té domiciliat i li han cobrat sense cap 
problema. 
 
La Sra. Encarnació Circuns demana informació sobre l’Assegurança de l’Ajuntament 
que cobreix les entitats. 
 
La Sra. Anna Carrasco respon que aquesta informació ja es va fer arribar a la Federació 
d’Associacions de Veïns i les associacions l’haurien de tenir. 
 
El Sr. Joan López confirma que disposen de la informació però que encara no s’ha fet la 
reunió de l’Associació i per tant, no s’ha traslladat. 
 
 

Finalitzades les intervencions la presidenta, la Sra. Anna Carrasco, agraeix l’assistència, la 
dedicació i la col·laboració de tots els vocals del Consell del Districte al llarg de la seva 
presidència i aixeca la sessió, de la qual, com a secretària delegada, estenc aquesta acta. 
 
La secretària delegada    Vist i plau 

La presidenta 


